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Abstract

The literary text has one affiliation, that of its author and the way to under-
stand it - this is of course one of the recipient's tasks- is in two parallel and comple-
mentary directions: The first is towards the language that embodies its coherent struc-
ture, artistic characteristics and communicative system, including its own use by the
author. However, the second goes towards the creator with all his intellectual, cul-
tural and psychological representations and all the phenomena, appearances and
events surrounding his environment and era. Achieving this objective in its highest
level is linked to the recipient's competence, willingness and ability to uncover the
relationship between the two directions, as well as openness to and acceptance of the

other view, free from backgrounds and all forms of abuse.

Key words: Creator, literary text, message, recipient, meaning, understanding.

Résumé

Le texte littéraire n'a qu'une seule affiliation, celle de son auteur, et la maniére
de le comprendre - clest bien sir ['une des tdches du destinataire - se _fait dans deux
directions paralléles et complémentaires : La premiére va vers la langue qui incarne sa
structure cohérente, ses caractéristiques artistiques et son systéme de communication,
y compris sa propre utilisation par lauteur. et la seconde va vers le créateur avec toutes
ses représentations intellectuelles, culturelles et psychologiques et tous les phénoménes,
apparitions et événements entourant son environnement et son époque. La réalisation
de cet objectif a son plus haut niveau est liée a la compétence du destinataire, a sa
volonté et a sa capacité de découvrir la relation entre les deux directions, ainsi qu'a
son ouverture et a son acceptation de ['autre point de vue, libre de tout arriére-plan et
de toute forme d'abus.
Mots clés : Créateur, texte littéraire, message, destinataire, sens, compréhension.




